

Saxo Studienævn



## MØDEREFERAT

19. MAJ 2022

**Forum** Saxo Studienævn

**Møde afholdt** 20. maj 2022 kl.14-16

**Sted** 12.4.07

**Referent** Sara Holm-Meier (SHM)

## STUDIENÆVNET

KAREN BLIXENS PLADS 8  
KØBENHAVN S

DIR 35 33 57 78  
MOB 35 33 57 78

## Til stede

Sofie Lene Bak (SLB), Per Ole Rindel (POR), Kristina Winther-Jacobsen (KWJ), Tine Damsholt (TD), Anna Adsbøl Christensen (AAC), Rasmus Halsskov (RS), Lisa Marie Andersson (LMA), Rikke Søgaard (RS)

nxp344@hum.ku.dk

REF: SHM

Desuden deltog:

Lasse Sonne (LS), Amir Susic (AS), Peter Edelberg (PE)

Afbud fra: Adam Schwartz, Christina Falkenberg

## Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat fra mødet den 20. april 2022
3. Meddelelser
4. Behandling af kursusevalueringer for E21 – herunder behandling af forslag til evalueringsskema (Forslag vedhæftet)
5. Drøftelse af eventuel centralisering af studievejledningen
6. Løbende drøftelse af studiemiljøet – herunder manglende læsepladser på biblioteket
7. Drøftelse af dimittendundersøgelsen (Bilag vedhæftet)
8. Drøftelse af My Study Group
9. Arbejdsgruppens beretning om arbejdet med uddannelseslandskabet

10. Godkendelse af revision af studieordningen for MACA (Vedhæftet)
11. Drøftelse af KU's model for digital dannelse (vedhæftet)
12. Drøftelse af program for den kommende fælles KA-studiestart (vedhæftet)
13. Revidering af Studienævnets årshjul (Nuværende årshjul vedhæftet)
14. Godkendelse af datoer for efterårets møderække (Bilag vedhæftet)
15. Merit- og dispensationsansøgninger
16. Evt.

#### **Ad 1) Godkendelse af dagsorden**

Godkendt.

#### **Ad 2) Godkendelse af referat fra mødet den 20. april 2022**

Referatet blev godkendt med en lille rettelse.

#### **Ad 3) Meddelelser**

LS redegjorde for, at årets Uddannelsesredegørelse er i hus.

LS orienterede om status på Uddannelsesevaluering for Græsk og Latin og redegjorde for den videre proces.

SLB redegjorde for, at der på forum for studienævn var enighed om, at en særlig bestemmelse for fag med sidefag fjernes. Tidligere var det et krav at specialets emne kombineredes mellem sidefag og centralfag – dette krav fjernes med virkning fra december 2022.

#### **Ad 4) Behandling af kursusevalueringer for E21 – herunder behandling af forslag til evalueringsskema (Forslag vedhæftet)**

SLB redegjorde for, at der er meget fokus på evalueringsprocessen, og der arbejdes på centralt hold for en mere hensigtsmæssig løsning. Det vedhæftede forslag er derfor ikke aktuelt.

Indtil der bliver fastlagt en proces, forslår SLB at instituttet bruger én af to evalueringsmetoder. Det blev for F22-evalueringerne og frem besluttet, at bruge den matematiske evalueringsmodel, hvor SLB, LMA og LS sammen ser på talmaterialet og laver en rapport ud fra tallene.

Det blev ligeledes vedtaget, at fag der mangler at indlevere kursusevalueringer for E21 ikke skal lave kategorisering.

#### **Ad 5) Drøftelse af eventuel centralisering af studievejledningen**

LS redegjorde kort for baggrunden for punktet. SN afventer eventuel information.

#### **Ad 6) Løbende drøftelse af studiemiljøet – herunder manglende læsepladser på biblioteket**

LMA genoptog en kritik fra før corona – nemlig manglende læsepladser på biblioteket. Ønsker at låse biblioteket af, så der skal bruges kort – det gør de på ToRS.

LS mindede om, at der kan bookes læsepladser for et semester, ligesom man kan på ToRS.

Studienævnet giver LS mandat til at undersøge mulighederne for booking af læsepladser samt tidligere aflåsning af biblioteket, så der skal bruges studiekort.

AS orienterede om, at Malthe Ulrik, som er AC-vejleder og TR, er ansvarlig for den del af tutoruddannelsen, der omhandler krænkende adfærd og han vil gerne orientere om dette på et SN-møde. Studienævnet inviterer ham til mødet i august.

#### **Ad 7) Drøftelse af dimittendundersøgelsen (Bilag vedhæftet)**

Udsættes til næste møde – fagene må meget gerne på næste møde kort redegøre for opmærksomhedspunkter på de enkelte fag.

#### **Ad 8) Drøftelse af My Study Group**

Udsættes til næste møde

#### **Ad 9) Arbejdsgruppens beretning om arbejdet med uddannelseslandskabet**

LS redegjorde for arbejdsgruppens arbejde - de har blandt andet været på internat. FAK sammenskriver en rapport på baggrund af arbejdet på internatet og herefter følger en række fællesmøder i juni.

TD spurgte til fag, som KU er eneudbyder af - fx Etnologi.

LS berettede, at der var generelt opbakning til at KU skulle være bredt fagligt udbydende, men vi vil få mere information i løbet af juni.

#### **Ad 10) Godkendelse af revision af studieordningen for MACA (Vedhæftet)**

LS redegjorde for tilføjelserne til studieordningen – Studienævnet godkender.

#### **Ad 11) Drøftelse af KU's model for digital dannelse (vedhæftet)**

LS redegjorde for, at SN over det kommende års tid skal tale om, hvordan digital dannelse implementeres i BA-uddannelserne.

SLB spurgte til, hvornår det er besluttet, at dette skal implementeres.

LS kan sende et link til mere info.

#### **Ad 12) Drøftelse af program for den kommende fælles KA-studiestart (vedhæftet)**

LS orienterede om, at der til august er fælles KA-studiestart. AS og LS har sendt et program ud - først fælles information derefter en faglig opdeling. ETN laver et særskilt forløb. Der sendes et opdateret program ud. Der evalueres efterfølgende på fælles KA-studiestart.

**Ad 13) Revidering af Studienævnets årshjul (Nuværende årshjul vedhæftet)**

Udskydes til næste møde.

**Ad 14) Godkendelse af datoer for efterårets møderække (Bilag vedhæftet)**

Det blev besluttet, at møderne afholdes kl. 12.15 – 14.15, så medlemmerne kan nå frem fra undervisning/møder.

Den 26/10 kan SLB ikke deltage, TD er stedfortrædende mødeleder, og Jes Fabricius Møller deltager som suppleant.

SHM laver forslag til forårsmøderækkerne.

**Ad 15) Merit- og dispensationsansøgninger**

Ingen kommentarer til den rundsendte liste

**Ad 16) Evt.**